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DAGSORDEN / REFERAT.

Fastlæggelse af endelig dagsorden
Ingen yderligere punkter.

Habilitet
Ingen habilitetsproblemer

Gensidig orientering.
JL og KVH har orienteret på mails - se bilag. Drøftelse af JL’s indlæg omkring
‘loyalitet/illoyalitet’ i forbindelse med anbefaling af ekstern kursus fremfor TF’s
tilsvarende medlemsrådgivning. Bestyrelsen udtrykte fuld tillid til JL og hans rolle
som formand for EUU. Drøftet JL indlæg omkring ’Kursus for nyuddannede’. JL
utilfreds med, at TF ikke har ønsket dialog med DentalNet/DDU omkring
samarbejde om samme slags kursus. Ligeledes utilfreds med at EUU ’kun’ har
Symposium som ansvarsområde. AR vil gerne se mail fra Peter Gerdes. SKL har
aftalt møde med Peter Gerdes i august 2023.
PM opfordrede JL til at konfrontere TF med hensyn til EEU’s rolle og manglende
lyst til samarbejde med eksterne partnere. ’OPP’ samarbejde i TF-regi!
SKL: Henlæggelsesaftalens opsigelse kræver ekstraordinær generalforsamling.
Amaliegade, 24. juni 2023. Kommer der en aftale, der ser rimelig ud, så vil den
komme i næste uge. HB vil se på den og tage stilling. Sundhedsministeriet
orienteret. Mandat: tandlæger skal ikke stilles ringere end øvrige sundhedsvæsen.
Oplæg afventes fra Sundhedsministeriet. Afstemning om ’Obligatoriet’ skal tages til
efteråret. TandlægeTryghed skal være et tilvalg, ikke en tvang. KVH taler med JL
om nyt system til fremsendelse af krypterede mails.

Evaluering af aftenens møde og debat. Konklusion og videre forløb.
HH: Tilfreds med aftenen. Næstbedste møde vi har haft af den art! Måske for
megen ’envejs-kommunikation’? Godt med deltagelse af Isabel Brandt Jensen og
Noa Jankovics fra TF. HH laver referat, som rundsendes til medlemmerne.
Medlemmerne brugte tiden til at formulere tanker omkring dagligs problemer, der
irriterer. God udnyttelse af tiden og god intern snak. Medlemmernes tanker: Vi
mangler tandplejere; nyud. tandlæger har for få praktiske færdigheder; regler, der ikke
giver mening rent fagligt (firkantede røntgentubus); Særloven (mangler tilskud til rtg.
og bedøvelse; GDPR; kommunernes forskellige syn på tilskud.

Internatmødet 2023.
Internatmødet afholdes fredag, den 8.9. til lørdag, den 9.9. med start kl. 14.
Forventes afsluttet om lørdagen kl. 12 med en sandwich. Afbud lørdag fra BB. HH
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6.

Bilag ‘orientering fra Kit og Jens.

KEU:
Klinikejerkonference på Hindsgavl 22/4 med emnet rekruttering og motivation.
Gode oplægsholdere. Lidt tyndt besøgt, men der var desværre to andre
tandlægearrangemneter samtidig. Godt emne, som vi arbejder videre med i KEU.
Næste års konference bliver slut jan/start feb.
KEU møde 22/4: Taget hul på planlægning af internat, som primært kommer til at
handle om voksentandplejen. Overenskomstforhandlinger har taget en del af
udvalgets tid og derfor er andre vigtige emne skudt ud. Der er enighed om at der
skal arbejdes grundigt på oplæg ang voksentandplejen, der presses på for at få
møde i stand med KL ang de 18-21 årige og der bliver lagt sidste hånd på aftale
med Forsikring og Pension.
Teamsmøde 22/5 uden sekretariat ang voksentandplejen. Der er lavet oplæg til og
af udvalget sammensat af arbejdspapir fra Noah, vores brainstorm og oplæg fra
tidligere. Stadig på skitse. Søger sekretariatet om diverse tal, som kan bruges i
oplæg
Møder planlagt til 22/6 med sekretariat på Teams om Voksentandplejen

Ole Markers jobskifte - betydning for TF.
Enighed om, at Isabel Brandt Jensens indlæg omkring dette under
formødet med medlemmerne, var fyldestgørende.

Kommende kurser. Ideer og forslag til sted og datoer.
HH foreslog kursus med Henrik Meng - Branding af din klinik. Gør dine
patienter til Ambassadører! For hele teamet. Andet emne: Severin fra
Klinikejer-konferencen. Intet fastlagt. Ingen rollefordeling eller datoer og
sted.

Jubilæum TF 150 år.
HH plæderede for medlemsfest for regionens tandlæger. Alle overvejer
‘ide og muligheder’, og melder tanker ind til Henrik inden udgangen af
juni måned 2023!

Eventuelt.
Ingen yderligere indlæg eller kommentarer. Mødet sluttede kl. 21:45.
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EUU - orientering onsdag 31. maj RSTF bestyrelses møde.
Mangler møder da der insisteres på at vi skal mødes fysisk. Således lykkedes det ikke at få
møde i stand før sommer som ellers var planlagt. Vi har drøftet det vi plejer - altså symposium
2024. Vanskeligt at finde emne, da vi stødte ind i diverse kursus dage/emner udbudt af TF, som
var enslydende med de emner vi syntes var relevant Alignment, Digital klinik, Æstetik og
digitalisering, mfl. Vi endte med følgende indstilling:
1. ”Den akutte patient”/faglig koordinator Lise-Lotte Kirkevang.
2. ”Omsorgspatienten/farmakologi” /faglig koordinator Esben Øzhayat og Birgitte Klindt
Poulsen. Mit ønske er at EUU tager sig af flere kursus tilbud i rådgivningen. Specielt Årskursus
Vi sidder i udvalget og syntes at have fingeren på pulsen vedr. de forskellige kursus
muligheder.
TF har fremsat et kursus forløb for nyuddannede!!
Vi er blevet informeret om at TF egenhædigt har brugt resourcer på at lave sit eget tilbud til
nyuddannede, på trods af tilkendegivelsen fra HGF. Det undrer mig. Hvad er årsagen til at
man ikke kigger mod DDU, som HGF tog positivt stilling til i november 2022. Her er der bla.
en del handson mm. Og niveauet er tilpasset nyuddannede. Begrundelsen har jeg forstået
skulle være at man mener niveauet er for højt. Jeg mener det er direkte i strid med HGF at
bruge mange ressourcer på at opfinde et forløb der allerede er sat i søen. Det ender med at
ingen af dem bliver til virkelighed grundet for lille tilslutning.
Mit ønske er SAMARBEJDE!!! Det er mig ubegribeligt at man ikke sætter sig ned med DDU
og meddeler at det kursus TF anbefaler (og HGF) vil man lave om på. Drøfter muligheden for
at sænke niveauet eller andet - hvis det er det der skal til. I stedet for at gå egne veje.
Illoyalitet
Jeg er blevet anklaget for at være illoyal overfor TF. På FB har jeg kommenteret et opslag fra en
kollega som er blevet udvalgt til eftersyn af STPS. Dertil var der flere kommentarer fra andre.
Bla. at han/hun skulle søge rådgivning hos TF og/eller PTO. Jeg kommenterede med at Leila
Bache for nyligt afholdt et kursus (3-4 timer) netop om dette emne. Kurset blev streamet og
optaget. Jeg anbefalede kurset til vores kollega. Kurset går i dybden med alt hvad et tilsyn
indebærer. Hertil skal nævnes at Marianne Bockhoff, som repræsentant for STPS, var med
under hele kurset, og kunne svare på spørgsmål rettet til STPS.
I anklagen ligger at jeg skulle sætte mig ind i hvilke kursustilbud der ligger hos TF “Til min
overraskelse anbefaler du ikke TFs kursus om samme emne. “ Jeg kan ikke finde noget på
tdlnet og umiddelbart er det gået min næse forbi at der skulle være et enslydende kursus
udbudt fra TF. Derefter fik jeg følgende besked:
“Direkte og personlig hjælp før besøg af styrelsen er et af de medlemsgoder TF tilbyder, som
en del af kontingentet. Så det er ærgerligt at lige præcis du henviser til et betalingskursus.
Tror vi kan få et bedre og sjovere euu, men du er nødt til at sætte dig bedre ind i tingene og
være loyal over for TF , når du er formand.”


